
سفر وزیر کشاورزی به ترکیه 
هیاتی  همراه  به  جهادکشاورزی  وزیر 
بلندپایه به منظور شرکت در ششمین نشست 
همکاری های  راهبردی  مشترک  کمیته 

کشاورزی ایران و ترکیه وارد آنکارا شد.
وزیر  حجتی،  محمود  مهندس 
جهادکشاورزی ایران به همراه هیاتی بلند پایه 
به منظور شرکت در ششمین نشست کمیته 
کشاورزی  همکاری های  راهبردی  مشترک 
ایران و ترکیه صبح امروز وارد آنکارا  شد و در 
فرودگاه از سوی سفیر ایران و مقامات وزارت 

کشاورزی ترکیه مورد استقبال قرار گرفت.
ایران  جهادکشاورزی  وزیر  است  قرار 
چلیک،  فاروق  با  دیدار  ضمن  سفر  این  در 
همتای ترک خود با حضور در اتحادیه اتاق و 
بورس های ترکیه TOBB با حیصار جیکلی 
همایش  در  و  دیدار  مرکز  این  رییس  اوغلو، 
کشور  دو  کشاورزی  مشترک  همکاری های 

سخنرانی کند.
وزیران  سوی  از  سفر  این  پایان  در 
تفاهم  سند  دو  ترکیه  و  ایران  کشاورزی 

همکاری امضاء خواهد شد.
**********

سرمایه گذاری ۳۵ کشور برای رقابت 
با خاویار ایران

بین المللی  تحقیقات  مؤسسه  رئیس 
ذخایر  کاهش  از  خزر  دریای  تاس ماهیان 
داد  خبر  خزر  دریای  در  خاویاری  ماهیان 
درصد   ۹۰ از  بیش  گذشته  در  خزر  گفت:  و 
خاویار جهان را تامین می کرد اما امروز بیش 
برای  ایران  با  رقابت  در  دنیا  کشور   ۳۵ از 

افزایش سهم خود از خاویار جهان هستند.
آموزشی  کارگاه  در  یزدانی  محمدعلی 
در  خاویاری  ماهیان  پرورش  نوین  روش های 
به کاهش ذخایر  توجه  با  اظهار کرد:  سمنان 
امروزه  خزر  دریای  در  خاویاری  ماهیان 
با  نیز  ایران  از  ارزشمند  ماهی  این  صادرات 
کاهش جدی روبرو بوده است و این در حالی 
است که در گذشته بیش از ۹۰ درصد خاویار 
می شده  تولید  دریاچه  این  در  به تنهایی  دنیا 

است،
خاویار  تولیدکنندگان  افزایش  به  وی 
در جهان اشاره و اضافه کرد: امروزه توجه به 
بحث آبزی پروری ماهیان خاویاری بیشتر شده 
و بیشتر کشورهای دنیا راغب به آبزی پروری 
این  در  سرمایه گذاری  و  خاویاری  ماهیان 

زمینه هستند.
با  نیز  ایران  اینکه  بیان  با  یزدانی  دکتر 
پتانسیل های  و  ظرفیت ها  دارابودن  به  توجه 
این  در  می تواند  خدادادی  خوب  بسیار 
خصوص حرف های زیادی برای گفتن داشته 
با  گونه های  وجود  کرد:  خاطرنشان  باشد، 
اقلیمی  شرایط  و  خزر  دریای  ماهیان  ارزشی 
و  مناسب  بسیار  هوایی)کلیمایی(  و  آب  و 
ظرفیت های  جمله  از  کار  نیروی  بودن  ارزان 
مهم کشورمان در این بخش است که می تواند 
به توسعه آبزی پروری ماهیان خاوری در ایران 

کمک کند.
بین المللی  تحقیقات  مؤسسه  رئیس 
ایران  اینکه  بیان  با  خزر  دریای  تاس ماهیان 
دارای برند مهم و خاص خاویار در جهان است 
برای  باید  برند  این  حفظ  برای  کرد:  تصریح 
گام های  خاویاری  ماهیان  آبزی پروری  توسعه 

اساسی برداشته شود.
وی به ظرفیت های سمنان در این بخش 
دارا  با  سمنان  استان  افزود:  و  کرد  اشاره 
و  کلیمایی  نظر  از  بسیار خوبی  بودن شرایط 
ظرفیت های مناسبی از نظر استخرهای ذخیره 
از قنوات و  ناشی  انتقال آب  آب و کانال های 
چشمه سارها می تواند نقش مهمی در پرورش 

آبزیان خاویاری در ایران داشته باشد.
رابطه  همین  در  داد:  ادامه  یزدانی 
برگزاری دوره روش های نوین پرورش ماهیان 
می تواند  آن  تجاری سازی  بحث  و  خاویاری 
کمک بسیار خوبی به افزایش آگاهی و ارتقاء 

سطح علمی کارشناسان این استان کند.
و  آموزشی  دوره های  افزایش  بر  وی 
خاطرنشان  و  تاکید  تولید  به  علمی  رویکرد 
ترویجی  و  آموزشی  دوره های  برگزاری  کرد 
به توسعه  آبزی پروری می تواند کمک شایانی 
و افزایش ظرفیت صنعت آبزیان در این استان 

داشته باشد.
**********

افزایش ۶۰ درصدی تولید برگ سبز 
چای در مقایسه با سال گذشته 

کشور  چای  سازمان  رییس 
اتمام  به  چای  باغ های  از  گفت:بهره برداری 

رسیده و بوته ها در فصل خواب هستند.
برگ  آمار کل  روزبهان گفت:  محمدولی 
سبز خریداری شده از بهره برداران به ۱۳۹ هزار 
آن درجه دو  تن رسید که حدود ۷۰ درصد 
و ۳۰ درصد را برگ سبز درجه یک تشکیل 

می دهد.
 ۶۰ افزایش  با  کرد:امسال  اضافه  وی 
با  مقایسه  در  برگ سبز چای  تولید  درصدی 

سال گذشته مواجه بوده ایم.
مصوبه  کرد:مطابق  خاطرنشان  بهان  روز 
کامل  به صورت  دولت  قدرالسهم  بودجه، 
فروش  از  باید  کارخانه ها  و  شده  پرداخت 
محصولات قدرالسهم خود را رداخت کنند تا 
چای  سازمان  شود.رییس  انجام  کامل  تسویه 
اواخر  از  چای  باغ های  هرس  انجام  از  کشور 
آبان ماه خبر داد و گفت: امسال برای هر هکتار 
هرس کف بر شش میلیون تومان و برای هرس 
پرداخت  تسهیلات  تومان  میلیون  سه  کمربر 
از  به منطقه  آغاز آن بسته  می شود که زمان 

اواخر آبان تا دی ماه خواهد بود.
جاری  سال  در  کرد:  تأکید  روزبهان 
از  هکتار  چهارهزار  جوان سازی  و  به زراعی 

باغ های چای مدنظر است.
وی اضافه کرد: صندوق حمایت از توسعه 
صنعت چای کشور نیز در حال حاضر ۴۱ هزار 

نفر عضو و ۴۰ میلیارد تومان سرمایه دارد.

اجازه دولت به وزارت صنعت برای پیگیری امضای 
موافقتنامه تجارت ترجیحی با هند

با تصویب هیئت وزیران، وزارت صنعت، معدن و تجارت مجاز شد 
انجام مذاکره، پیش امضا )پاراف( و امضای موقت موافقتنامه  نسبت به 

تجارت ترجیحی بین ایران و هند اقدام کند.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت، متن مصوبه هیئت وزیران به 

شرح زیر است:
معاونت  هماهنگی  با  است  مجاز  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت 
امورخارجه  وزارت  و  المللی(  بین  توافقهای  )امور  رییس جمهور  حقوقی 
انجام مذاکره، پیش امضا )پاراف( و امضای موقت موافقتنامه  نسبت به 
در  هند  جمهوری  و  ایران  اسلامی  جمهوری  بین  ترجیحی  تجارت 
 /۱۲  /۱ مورخ   ۷۹۵۴۲ شماره  های  نامه  موضوع  نمونه  متن  چارچوب 
۱۳۸۴ و شماره ۸۹۲۵۶ مورخ ۲۸/ ۱۲/ ۱۳۸۴ معاونت حقوقی رییس 
اقدام و مراحل  نامه  این تصویب  ابلاغ  تاریخ  از  جمهور، ظرف سه سال 

قانونی را تا تصویب نهایی پیگیری نماید.
 اسحاق جهانگیری، معاون اول رییس جمهور، این مصوبه را برای 

اجرا به وزارت صنعت، معدن و تجارت و وزارت امورخارجه ابلاغ کرد.
**********

۸۰۰ کالا تحت پوشش استاندارد هستند
مدیرکل مرکز فناوری اطلاعات و ارتباطات سازمان ملی استاندارد 
ایران با اشاره به فعالیت ۱۳۰ هزار واحد تولیدی ثبت شده در سامانه ها 
در سطح کشور، تصریح کرد: بیش از ۱۵ هزار واحد تولیدی در قالب ۸۰۰ 

کالا، تحت پوشش استاندارد هستند.
کرد:  اظهار  استاندارد  جهانی  روز  همایش  در  رامندی  مصطفی 
استاندارد معیاری است که حداقل شرایط لازم و نه مطلوب را مشخص 

می کند.
هزار   ۱۰ و  بازرسی  میلیون  یک  گذشته  سال  در  گفت:  وی 
از  تخلف  هزار   ۳۰ که  شد  انجام  استاندار  سازمان  توسط  نمونه برداری 
استاندارد معادل سه درصد مشخص شد که ۲۵۰۰ واحد به مرجع قضایی 

معرفی شدند.
مدیرکل مرکز فناوری اطلاعات و ارتباطات با اشاره به اینکه بهره وری 
بخش کلیدی در رسیدن به اهداف بیان شده در سند چشم انداز بالادستی 

است، خاطرنشان کرد: بهره وری، کارایی و اثربخشی در کنار هم است.
افزود:  است،  پایدار  توسعه  کلید  استانداردسازی  اینکه  بیان  با  وی 
مرز بین توسعه یافتگی و در حال توسعه بودن امروزه پروتکل حاکم بر 

کیفیت زندگی مردم کشورها است.
و  استاندارد  کردن  مردمی  و  فرهنگ سازی  کرد:  اظهار  رامندی 
راهبردهای  از  پیشرو  اهرم  عنوان  به  اطلاعات  فن آوری   از  بهره گیری 

سازمان استاندارد است.
در سند  کرد:  تصریح  ارتباطات  و  اطلاعات  فناوری  مرکز  مدیرکل 
آمایش کشور برای هر استان برنامه هایی پیش بینی شده است که به نظر 
زمینه  باید در  ویژگی هایش  به  توجه  با  بختیاری  و  می رسد چهارمحال 

رعایت هرچه بیشتر استانداردها در زمینه خدمات تلاش کند.
**********

تولید 12۰هزارتن برنج ازکشت دوم در استان مازندران
مازندران  کشاورزی  جهاد  سازمان  گیاهی  تولیدات  بهبود  معاون 
گفت: امسال پیش بینی می شود بیش از ۲۰۰هزار تن شلتوک معادل 

۱۲۰ هزار تن برنج از کشت دوم و رتون در استان برداشت شود.
عزیزالله شهیدی فر افزود: امسال در ۶۰ هزار هکتار از شالیزارهای 
استان پرورش ساقه برای برداشت برنج دونوج ) رتون( انجام شده و ۳۵ 
، دوباره نشا کاری  از برداشت محصول کشت اول  هزار هکتار هم پس 

شده است.
ارزیابی  را مطلوب  برنج و پرورش ساقه  وی وضعیت کشت دوباره 
کرد و گفت : تاکنون حدود ۳۰ درصد برداشت برنج کشت دوم استان 

انجام شده است.
برنج طارم محلی کشت دوم و دونوج در هفته های اخیر به بازار امده 
و در حال حاضر به طور متوسط حدود هرکیلوگرم ۹۸ هزار تا ۱۰۰هزار 

ریال خرید وفروش می شود.
علت بالا بودن قیمت برنج دونوج در مقایسه با دیگر ارقام ، تولید 
آن به صورت بیولوژیکی و استفاده نکردن از سموم ، برخورداری از ارزش 

غذایی زیاد ،کیفیت بهتر و داشتن عطر و طعم مناسب تر است.
حدود  امسال  اینکه  اظهار  با  مازندران  کشاورزی  جهاد  معاون 
۲۲۰هزار هکتار از زمین های استان درمرحله اول زیر کشت برنج رفته 
تولید شد که  برنج  هزارتن  از ۹۵۰  بیش  اراضی  این  از  داد:  ادامه  بود، 

تقریبا ۴۰ درصد تولید کشور است. 
پایین  شالیزاری  های  زمین  شرایط  اگر  اینکه  بیان  با  فر  شهیدی 
دست به لحاظ غرقابی شدن مناسب شود، سطح زیر کشت دوم به روش 
نشاکاری مجدد و دونوج افزایش چشم گیری می یابد، اظهار داشت :با 
انجام زهکشی  و  اراضی  عملیاتی شدن طرح تسطیح و یکپارچه سازی 
،شرایط برای انجام بیشتر کشت دوم در زمین های مازندران فراهم می 

شود.
وی با اشاره به اینکه تقاضای برنج طارم محلی کشت دوم و رتون 
بالا است و طعم مناسب تری دارد گفت: خوشه های برنج طارم محلی 
کشت دوم بر خلاف کشت اول در درجه هوای مناسب ۲۰تا ۲۴ درجه 

به مرحله برداشت می رسد. 
وی گفت : هر چند خطر سرمازدگی همواره کشت دوم برنج را به 
صورت جدی تهدید می کند، اما اگر زودتر نشاکاری کشت اول صورت 

بگیرد ، مشکلی بوجود نخواهد آمد.
**********

7۰۰ هزار نفر امسال در کشور مهارت های فنی وحرفه ای 
را فرا گرفتند

به  گرایش  اینکه  اعلام  با  ای  وحرفه  فنی  آموزش  سازمان  رئیس 
امسال  ابتدای  از  گفت:  است،  یافته  افزایش  کشور  در  آموزی  مهارت 
تاکنون ۷۰۰ هزار نفر در۲ بخش دولتی و خصوصی آموزش های مهارتی 

را فرا گرفتند.
ازسایت  بازدید  درحاشیه  شنبه  سه  روز  سازگارنژاد  امین  محمد 
برگزاری هفدهمین دوره مسابقه های ملی ومهارت درمرکز تربیت مربی 
کرج درجمع خبرنگاران افزود: سال گذشته در مجموع حدود یک میلیون 
و ۳۰۰ هزارنفر در کشور مهارت فرا گرفتند و امسال نیز این آموزش ها 
باجدیت دنبال می شود.  وی اضافه کرد: انتقال مهارت به منابع انسانی 
موضوعی است که تمام جوامع بشری به آن نیازمند هستند که امراین 
روزآمدی  دارد. وی گفت:  به همراه  را  بهره وری  و  توسعه  مسیر رشد، 
مهارت های آموزشی به ویژه برای جوانان بیکارو حتی شاغلان از اولویت 
های سازمان آموزش فنی وحرفه ای در کشور است تا بتوانیم نیازهای 
بازار کار را تامین کنیم و برای تحقق این مهم درتلاش هستیم سفارش 
را از بخش های مختلف اقتصادی بگیریم.  وی ادامه داد: باید بتوانیم در 
زمینه های تولید، خدمات، صنعت، معدن وتجارت و کشاورزی خدمات 
متناسب با نیاز بازار را پوشش دهیم. سازگارنژاد بیان داشت:ارائه مجموعه 
سبد آموزش ها دربخش دولتی و خصوصی و رفتن به سمت جامعه ای 
با مهارت از برنامه های این سازمان است.  وی درخصوص شکاف بین 
صنعت ودانشگاه گفت: متاسفانه بیشتر دانشجویان کشور مهارت انجام 
کار را ندارند و سازمان آموزش فنی و حرفه ای به عنوان پل ارتباطی، 
دنیای دانش را به دنیای کار نزدیک می کند. رئیس سازمان آموزش فنی 
مشاغل  صاحبان   ، ها،جامعه  خانواده  کشورافزود:امیدواریم  ای  حرفه  و 
وهمه بخش های مختلف بر ارزش بی بدیل مهارت تاکید، توجه و سرمایه 

گذاری کنند تا مسیرنهایی رشد، توسعه و بهره وری هموارشود. 
وی افزود: متاسفانه دربخش دولتی اعتبارات اندک است اما ایجاد 
فرصت ، هم افزایی و همکاری ازسوی سازمان آموزش فنی و حرفه ای 
انجام  مطلوب  نتیجه  به  رسیدن  تا  مناسب  بسترهای  هموارکردن  برای 
شده است . این مسئول به موضوع تبادل اطلاعات با منابع خارجی اشاره 
کرد و گفت: در حوزه اقتصاد مقاومتی، تبادل تجربیات بین الملی برای 
ای  گونه  به  بتوانند  ما  انسانی  منابع  همه  امیدواریم  که  است  لازم  کار 

توانمند شوند که درهمه جا هویت خود را نشان دهند. 

خبراخبار

ایمیدرو  عامل  هیات  رئیس 
کرد  دعوت  منطقه  کشورهای  از 
تا در اجرای طرح های تحقیقات 
مشارکت  معدنی،  مواد  فرآوری 

کنند. 
و  توسعه  گزارش سازمان  به 
معدنی  صنایع  و  معادن  نوسازی 
در  کرباسیان  مهدی  ایران، 
المللی  بین  سمپوزیوم  نخستین 
و  معدنی  مواد  فرآوری  فعالان 
بین  آموزشی  کارگاه  سومین 
و  آهن  سنگ  فرآوری  المللی 
مرکز  داشت:  اظهار  پایه،  فلزات 
معدنی  مواد  فرآوری  تحقیقات 
و  سابقه  از  برخورداری  با  ایران 
متخصص  نیروهای  بالای  تجربه 
امکان  پیشرفته،  تجهیزات  نیز  و 
فرآوری  تحقیقات  خدمات  ارائه 
به  شده  پذیرفته  استاندارد  با 
صنایع  و  معدنی  شرکت های 
کشورهای  نیز  و  ایران  معدنی 
نقش  می تواند  و  دارد  را  منطقه 
شرکت های  موفقیت  در  مهمی 

معدنی ایفا کند.
همه  مرکز  این  افزود:  وی 
تا  می گیرد  کار  به  را  خود  تلاش 
خود  خدمات  کمیت  و  کیفیت 
زمینه،  این  در  و  دهد  ارتقا  را 

سیاست  پیگیری  با  ایمیدرو 
و  فنی  همکاری های  توسعه 
تجاری با کشورهای همسایه برای 
سومین سال پیاپی، میزبان کارگاه 
آموزشی سنگ آهن و فلزات پایه 
برای کارشناسان کشورهای حوزه 

اکو، در این مرکز است.
ایمیدرو   عامل  هیات  رئیس 
ذخایر  ایران  در  اینکه  بیان  با 
دارد  وجود  متنوعی  معادن  و  بالا 
اقتصاد  به  آنها  از  بهره برداری  که 
گفت:  کرد،  خواهد  کمک  ایران 
مورد  ایران  پربازده  معادن  بیشتر 
لازم  و  گرفته  قرار  بهره برداری 
اقتصادی  بهره  با  معادن  است 
مورد  نیز  پایین تر  عیار  یا  کمتر 
فرآوری  که  گیرد  قرار  استفاده 
چنین معادنی در عمق بیشتر، به 

انرژی افزون تر نیاز دارد.
ترتیب  بدین  داد:  ادامه  وی 
انرژی  به  معدنی  صنایع  نیاز 
باطله های  و  می یابد  افزایش 
خواهد  تولید  بیشتری  معدنی 
که  است  شرایطی  در  این  شد. 
باید  رقابتی،  بازار  برای حضور در 
ای  گونه  به  معدنی  مواد  فرآوری 
و  آب  انرژی،  مصارف  که  باشد 
عین  در  و  یابد  کاهش  سرمایه 

افزوده  ارزش  با  محصولی  حال 
بالا تولید شود. به گفته کرباسیان، 
از  محیطی  زیست  مسائل  رعایت 
های  فعالیت  های  جمله ضرورت 

معدنی است.
وی ادامه داد: مرکز تحقیقات 
فرآوری مواد معدنی ایران، باید در 
را  بیشتری  گام های  مسیر  این 
بردارد. به گفته کرباسیان، توسعه 
و  خلاقیت  ابتکار،  بدون  پایدار 
نوآوری غیرممکن است. از همین 
را  خود  عملکرد  ها،  سازمان  رو 
تغییر داده، پایش کنند و کارکرد 
بخشند  بهبود  و  ارزیابی  را  خود 
خدمات  و  محصولات  بتوانند  تا 

مناسبی ارائه کنند.
ایمیدرو  عامل  هیات  رئیس 
اینکه  دلیل  به  کرد:  تصریح 
ایجاد  درصدد  جهان  رهبران 
هستند،  باثبات  و  پایدار  دنیایی 
بخش معدن نقشی مهم در سال 

های پیش رو خواهد داشت.
مثال  برای  افزود:  کرباسیان 
که  موادی  نزدیک،  آینده  در 
خواهد  کار  به  انرژی  تولید  برای 
رفت متفاوت خواهد بود و انرژی 
پذیر  تجدید  منابع  از  بیشتری 

تامین خواهد شد.

بیشتر  استفاده  افزود:  وی 
هیدروژنی  سوختی،  های  پیل  از 
معنای  به  ای،  هسته  انرژی  و 
ها  کاتالیست  برای  تقاضا  افزایش 
است و در آن شرایط،   عناصر نادر 
فناوری  در  کلیدی  نقش  خاکی 
پاک خواهند داشت و بیشتر مورد 

استفاده قرار می گیرند.
ایمیدرو  عامل  هیات  رئیس 
به  معدنی  صنایع  کرد:  تصریح 
ابداعاتی  دنبال  به  پیوسته  طور 
های جدید،  فناوری  با  تا  هستند 
و  سازی  تجاری  فرآیندهای 
را  توسعه خود  و  تحقیق  عملیات 

بهبود بخشند.
اینکه  بیان  با  کرباسیان 
ارزیابی اطلاعات، اعتماد بیشتری 

را در کیفیت مواد ایجاد می کند، 
با  معدنی،    صنایع  کرد:  تصریح 
پیشرفت فناوری، منافع زیادی را 
کسب خواهد کرد و در عین حال، 
پیشرفته  های  روش  و  تجهیزات 
و  آب  مصرف  کاهش  سمت  به 
بهره برداری از کانی های کم عیار 

حرکت خواهند کرد.
وی ادامه داد: مرکز تحقیقات 
فناوری مواد معدنی سعی می کند 
از روش های نوین بهره جوید و با 
تقویت  و  جدید  ارتباطات  ایجاد 
آن با شرکت های فرآوری و مرکز 
های  فناوری  به  دنیا،  تحقیقاتی 
جدید فرآوری دست یابد و بتواند 
زمینه  این  در  مفیدی  تجارب 

کسب کند.

وزیر صنعت، معدن و تجارت 
صنعت  وزارت  نظر  مبنای  گفت: 
دو  از  خام  سنگ  صادرات  حذف 
بهره برداری  با  و  است  آینده  سال 
تولید  خط  با  کارخانه هایی  از  
تلاش  روز  تکنولوژی  و  پیشرفته 
می کنیم از سال آینده از صادرات 
کامل  صورت  به  خام  سنگ 
جلوگیری کنیم که در حال حاضر 
تعدادی از این کارخانه ها در حال 
تجهیز و بروزرسانی خطوط تولید 
مدار  وارد  زودی  به  و  بوده  خود 
تولید صادرات محور خواهند شد .

در  نعمت زاده  محمدرضا 
گروه  از  بازدید  و  افتتاح  حاشیه 
محلات  سنگستان  کارخانه های 
کارخانه های  گروه  کرد:  اظهار 
سنگستان یکی از واحدهایی است 
پروژه های  دیگر  با  همزمان  که 
استان و به دستور رئیس جمهور 

افتتاح شد.
ویژگی های  خصوص  در  وی 
کرد:  تصریح  صنعتی  واحد  این 
از  یکی  صنعتی  واحد  این 
است  کشور  نمونه  سنگبری های 
رسانی  بروز  با  در حال حاضر  که 
خط  بکارگیری  و  تولید  خطوط 
اتوماتیک  کاملا  و  جدید  تولید 
امکان برش سنگ در ابعاد بزرگ و 
فرآوری با دستگاه ها و ماشین آلات 

روز دنیا در آن فراهم شده است.
 وزیر صنعت، معدن و تجارت 
وزارتخانه  سیاست  به  اشاره  با 
متبوع خود در خصوص جلوگیری 
خام  و  کوپ  سنگ  صادرات  از 
ظرفیت  با  کارخانه  این  افزود: 
هزار  و ۵۰۰  میلیون  یک  فراوری 
زمینه  سال  در  سنگ  مربع   متر 
خوبی برای ورود به بازار صادراتی 
دارد. در کل کارخانه های صنعتی 
باید  صادراتی  بازار  به  ورود  برای 
و  داشته  مضاعف  تلاش  و  همت 
سفارش  و  نیاز  بر  بنا  آنها  تولید 

مشتریان باشد.
حذف صادرات سنگ خام 

در ۲ سال آینده
وزرات  از سیاست  نعمت زاده 
در  تجارت  و  معدن  صنعت، 
سنگ  صادرات  حذف  خصوص 
داد  خبر  آینده  سال  دو  در  خام 
وزارت  نظر  مبنای  و تصریح کرد: 

سنگ  صادرات  حذف  صنعت 
با  و  است  آینده  سال  دو  از  خام 
با  کارخانجاتی  از   بهره برداری 
تکنولوژی  و  پیشرفته  تولید  خط 
روز تلاش می کنیم از سال آینده 
صورت  به  خام  سنگ  صادرات  از 
کامل جلوگیری کنیم  که در حال 
این کارخانجات  از  حاضر تعدادی 
بروزرسانی  و  تجهیز  حال  در 
خطوط تولید خود بوده و بزودی 
صادرات محور  تولید  مدار  وارد 

خواهند شد.
اقتصاد  ستاد  مقام  قائم   
خصوص  در  کشور  مقاومتی 
صنایع  وضعیت  از  خود  ارزیابی 
واحدهای  از  برخی  اگرچه  گفت: 
کمبود  دلیل  به  صنعتی  بزرگ 
مواجه  مشکلاتی  با  سفارشات 
شده اند و با حداقل توان در حال 
کلی  وضعیت  اما  فعالیت هستند، 

مثبت و قابل قبول است.
مقابل واردکنندگان واگن 

می ایستیم
وزیر صنعت، معدن و تجارت 
در ادامه از ظرفیت مناسب تولید 
خرسندی  ابزار  استان  در  واگن 
مناسبی  ظرفیت  افزود:  و  کرد 
استان  در  واگن  تولید  برای 
همین  به  و  دارد  وجود  مرکزی 
منظور واردات انواع واگن مسافری 
کشور  مصلحت  به  را  باربری  و 
به  اقدام  عده ای  اگر  نمی بینیم. 
واردات کنند مجبوریم طبق قانون 
تولید  به  تا  بگیریم  را  آنها  جلوی 

داخل کمک کنیم.

نعمت زاده در پاسخ به سوال 
این  برنامه  خصوص  در  ایسنا 
وزارتخانه برای نوسازی واحدهای 
صنعتی گفت: در سال های گذشته 
صنعتی  سرمایه گذاری  میزان 
بسیار کم بوده و واحدهای صنعتی 
نیز  را  استهلاک خود  نتوانسته اند 
کار  به  شروع  از  کنند.  جبران 
واحدهای  امید  و  تدبیر  دولت 
صنعتی را برای نوسازی و استفاده 
از تکنولوژی روز تشویق و ترغیب 
با  تا در فضای پسابرجام  کرده ایم 
کمک شرکت های خارجی، ساخت 
ماشین آلات  مشترک  مهندسی  و 
صنعتی را آغاز کنیم و در معدود 
ماشین آلات  تولید  که  مواردی 
ماشین آلات  نیز  نباشد  صرفه  به 
خارجی به منظور نوسازی صنایع 

را وارد خواهیم کرد.
تسهیلات پرداختی به 
صنعت باید ۴۰ درصد شود

وزیر صنعت، معدن و تجارت 
برای  دولت  برنامه  خصوص  در 
پرداخت  و  سال  دوم  ماهه  شش 
تولیدی  واحدهای  به  تسهیلات 
بیش  کمک  خواستار  صنعتی،  و 
تصریح  و  شد  بانک ها  پیش  از 
این  در  خاص  پیش بینی  کرد: 
زمینه نشده و همچنان از بانک ها 
به  تسهیلات  پرداخت  خواهان 
 ۴۰ میزان  به  صنعتی  واحدهای 
درصد کل تسهیلات پرداختی در 
بانک هستیم و این در حالی است 
که در حال حاضر این میزان کمتر 
امیدواریم  و  بوده  درصد   ۳۰ از 

کمک  پیش  از  بیش  بانکی  نظام 
کار صنایع باشد.

به گزارش ایسنا، گروه صنعتی 
کارخانه  بزرگترین  از  سنگستان 
منطقه  در  سنگ  فناوری  و  تولید 
بوده که با اعتبار ۱۳۷ میلیارد تومان 
که عمده آن ارزی است نسبت به 
افتتاح خط تولید جدید اقدام کرده 
و این افزایش ظرفیت زمینه افزایش 
این  اشتغال  ظرفیت  به  ۱۰۰نفر 

صنعت را فراهم کرده است.
می توانیم صادرکننده 

پوشاک شویم
وزیر صنعت، معدن و تجارت 
و  دانش  از  استفاده  با  گفت: 
امکانات بومی و اتصال زنجیره های 
مختلف تولید صادرکننده پوشاک 

خواهیم شد.
نعمت زاده  در آیین افتتاحیه 
دلیجان  پرسپولیس  الیاف  شرکت 
نیز اتصال زنجیره های تولید الیاف 
صادرات  زمینه ساز  را  پوشاک  و 
پوشاک در آینده ای نه چندان دور 
آنجاکه  از  کرد:  تصریح  و  دانست 
الیاف پلی استر با ساختار بدن انسان 
سازگار است و هیچگونه ضرر و زیانی 
نداشته و همزیستی مسالمت آمیزی 
با بدن انسان دارد، اعتقاد بر توسعه 
این صنعت از سوی وزارت صنعت 
وجود دارد و می توان این زنجیره 
تولید را به صنعت پوشاک متصل و 

پوشاک را صادر کرد.
ریاست  سخنان  به  وی 
شورای  جلسه  در  جمهوری 
و  کرد  اشاره  خمین  در  اداری 

جمهور  رییس  گفته  به  افزود: 
اقتصاد  مشکل  حل  برای  چاره ای 
نیست  سرمایه گذاری  جز  کشور 
پایدار  اشتغال  بخواهیم  اگر  و 
باید  کنیم  ایجاد  جوانان  برای 
زنجیره های تولید را تکمیل کرده 
به  توجه  با  را  خودمان  صنعت  و 
ظرفیت های موجود بومی کنیم و 
صنعت الیاف هم اکنون یکی از این 

ظرفیتهای موجود است .
و  معدن  صنعت،  وزیر 
پیوند  خصوص  در  تجارت 
پلی  الیاف  صنعت  ناگسستی 
با توجه  استر و پتروشیمی گفت: 
الیاف  تولید  اولیه  ماده  اینکه  به 
و  می شود  تولید  پتروشیمی  در 
کاملا یک صنعت بومی است، باید 
و  کرده  تولید  کیفی  محصولات 
الیاف مناسب برای تولید کفپوش، 
فرش و موکت و سایر منسوجات 
برای  اولیه  مواد  کنیم.  تولید 
و  بنزن  درایکون،  گرانول،  تولید 
پارازایلین در کشور وجود داشته و 
با سرمایه گذاری در این بخش ها و 
تولید،  زنجیره های مختلف  اتصال 
می توان  نیز  جدیدی  محصولات 

تولید و صادر کرد.
حل مشکلات نقدینگی 

در آینده ای نه چندان دور
اقتصاد  ستاد  مقام  قائم 
مشکلات  حل  از  کشور  مقاومتی 
چندان  نه  آینده ای  در  نقدینگی 
کرد:  تصریح  و  خبرداد  دور 
نقدینگی  مشکلات  ان شاءالله 
سیستم  البته  شد،  خواهد  حل 
پیشنهاد  صنایع  به  را  کارمزدی 
بکار  شروع  برای  لکن  نمی دهیم 
در  ان شاءالله  و  نداریم  مشکلی 
آینده کارخانجات با تمام ظرفیت 

و توان کار کنند .
با  ایسنا، همزمان  به گزارش 
استان  به  جمهوری  ریاست  سفر 
صنعت،  وزیر  حضور  با  و  مرکزی 
شهرستان  در  تجارت  و  معدن 
با  جمعا  طرح  دو  دلیجان 
سرمایه گذاری ۳۵ میلیارد و ۳۰۰ 
تولید  زمینه  در  تومان  میلیون 
به  استر در زمین هایی  پلی  الیاف 
مساحت ۱۹ هزار متر مربع افتتاح 
را  نفر   ۸۰ اشتغال  زمینه  که  شد 

فراهم خواهد کرد.

کرباسیان اعلام کرد؛

کشورهای منطقه در تحقیقات مواد معدنی مشارکت کنند 

خصوصی  رقابت،  کمیسیون  رئیس 
سازی و سلامت اداری اتاق بازرگانی ایران 
که  گمرکاتی  موانع  و  چالش ها  تشریح  به 
پیش روی فعالان اقتصادی است پرداخت 
در  گمرکی  تشریفات  که  کرد  عنوان  و 
فعالیت   و  است  طولانی  بسیار  ایران 
استانداردسازی  هنوز  رویه ها  و  گمرکات 

نشده  است.
مشکلات  از  یکی  گفت:  راهدار  یلدا 
اصلی که واردکنندگان در بخش گمرک با 
آن مواجه هستند برگ سبزهایی است که 
به کالاها داده می شود تا امکان توزیع را در 
فقط  برگ سبزها  این  پیدا کنند.  را  کشور 
۲۰ روز اعتبار دارند و این زمان کوتاه باعث 
می شود واردکننده متضرر شود و حتی در 
مواردی این مسئله باعث می شود که کالای 
شناخته  قاچاق  کالای  عنوان  به  افراد  این 

شود.
در  که  دیگری  مسئله  داد:  ادامه  وی 

گمرک با آن روبرو هستیم در مورد کالاهایی 
آزمایشگاهی  کار  به  ترخیص شان  که  است 
نیاز دارد. روند کار آزمایشگاهی در گمرک 
کالای  خواب  باعث  و  است  طولانی  بسیار 
ورودی و در نتیجه خواب سرمایه می شود 
واردکننده  را  نهایی  ضرر  متاسفانه  که 

می بیند.    
 رویه ها در گمرکات 

یکنواخت نیست
خصوصی  و  رقابت  کمیسیون  رئیس 
به  اشاره  با  تهران  بازرگانی  اتاق  سازی 
مسئله  گفت:  گمرکات  مشکلات  دیگر 
کار  ساعت  بین  ناهماهنگی  دیگر 
سازمان های  و  بنادر  با  گمرکات  برخی 
رویه های  دیگر  ازسوی  است.  مجاورشان 
اجرایی درهمه گمرکات ما یکسان نیست 
مواقعی صادرکنندگان  در  دلیل  به همین 
گمرک  و  استان  از  می دهند  ترجیح 
انجام  را  صادرات  خودشان  به  نزدیک 

مرزی  گمرکات  طرق  از  و  نمی دهند 
انجام دهند. را  فعالیت شان 

کلی  طور  به  کرد:  اضافه  راهدار 
تشریفات گمرکی در کشورما بسیار طولانی 
سازی  استاندارد  گمرکات  فعالیت   و  است 
نیست،  یکنواخت  جا  همه  در  و  نشده 
درست است که سازمان گمرک تلاش کرده 
سیستم مدیریت کیفیت را در سازمان اجرا 
اما این سیستم باعث استاندارد شدن  کند 

فرایندها نشده است.  
 مناطق آزاد زمینه قاچاق 

را فراهم کرده اند
وی در بخش دیگری از صحبت هایش 
ساختاری  مشکلات  چقدر  اینکه  درباره 
است،  تاثیرگذار  کالا  قاچاق  در  گمرک  در 
به  قاچاق  مسئله  از  بخشی  کرد:  مطرح 
دیگری  بخش  اما  می شود  مربوط  گمرک 
از آن به ساختارهای اقتصادی بر می گردد. 
مطرح  کالا  قاچاق  در  که  مهمی  مسئله 

است ورود این کالاها به مناطق آزاد است، 
برای  شده اند  محلی  آزاد  مناطق  متاسفانه 

ورود کالای قاچاق به سرزمین اصلی.
خصوصی  رقابت،  کمیسیون  رئیس 
عنوان  به  که  استثنائاتی  داد:  ادامه  سازی 
مناطق آزاد، ویژه یا بنادر آزاد قائل شده ایم 
سامان  بدون  کالا  زیادی  باعث شده حجم 
شوند.  ردیابی  آنکه  بدون  شود  کشور  وارد 
آزاد  ارقام نشان می دهد که مناطق  و  آمار 
به اقتصاد کشور خسارت می زنند و حتی به 

آن منطقه هم کمکی نمی کنند.  
راهدار تصریح کرد: مناطق آزاد باعث 
می شوند بسیاری از قیمت ها در آن منطقه 
افزایش پیدا کند و مردم آن منطقه در واقع 
برند. همچنین  نمی  آزاد  منطقه  از  سودی 
مناطق آزاد به دلیل نداشتن زیرساخت های 
سرمایه  جذب  باعث  نمی توانند  مناسب 
آزاد  مناطق  متاسفانه  شوند،  گذارخارجی 

هیچ سودی نداشته اند.  

مشکلاتی که گمرک سر راه تاجران می گذارد 

نعمت زاده وعده داد؛

جلوگیری از صادرات سنگ  خام و واردات واگن
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